
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDETUL  BIHOR 

PROCESUL VERBAL 

INCHEIAT AZI  13.10.2016 

 

 

  Sunt prezenţi 10 consilieri locali Primarul, Viceprimarul şi Secretarul comunei Cetariu  

  Preşedintele de şedinţă d-l consilier  NAGY ISTVAN ROBERT ,  citeste ordinea de zi după  cum 

urmează 

1. Proiect de hotărâre  privind aprobarea solicitării de prelungire a Scrisorii de Garantie nr. 

228/23.07.2014 de la Fondul National de Garantare a Creditelor pentru Intreprinderile Mici si Mijlocii 

SA-IFN, in conformitate cu prevederile OUG 79/2009 pentru realizarea investitiei “ Imbunatatirea 

turismului rural din zona comunei Cetariu prin construirea unui centru local de informare si 

dezvoltarea marketingului turistic ” 

 

2. Diverse 

  Care este aprobat in unanimitate. 

 

HOTĂRĂRI 

 

Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   

13.10. 2016 a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Cetariu. Vă informez că din 

totalul de 11 de consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 10 , lipsește motivat d-l consilier 

Meszaros Zoltan . În condiţiile acestea şedinţa noastră este legal constituită se pot adopta hotărâri cu 

majoritate calificată de  6 voturi. Dau cuvântul preşedintelui de şedinţă d-lui NAGY ISTVAN ROBERT , 

poftiţi vă rog. 

 Se citeşte Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de  19.09.2016 . Cine este pentru?  unanimitate 

Împotrivă? Abţineri? 

D-l  Szotak Barna  – architect  prezinta  proiectul de hotarare aprobare PUZ amplasare stație telefonie 

mobilaVodafone in comuna Cetariu sat Sisterea nr cad.52549 jud Bihor.  

d-l Nagy Istvan Robert – consilier local                

Dacă sunteți de acord cu includerea acestui proiect în ordinea de zi, să votăm. Cine este pentru?  

Unanimitate . Împotrivă? Abţineri? 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Cum să platim pe cineva care nu-și face treaba? Dirigintele de santier trebuie să răspundă. Să-l dăm în 

judecată. 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Chiar si la o casă trebuie să respecți proiectul. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Proiectatul va face o altă schiță. 

 

 



 

 d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Acesta este un proiect European. Cu aceste proiecte nu te poți juca. Te verifică înca 5 ani.  

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Trebuie să ne dea 170.000 lei . Chiar si după aplicarea  penalizărilor  vom primi 120.000 lei. Dacă dăm 

AFIR-ul in judecată nu vom mai primi bani pentru proiectele de Canalizare , after school , drumuri. Voi 

chema pe dirigintele de șantier si vom clarifica situația. Nu vor să deconteze acoperișul si partea de jos. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Ați mai promis că o să-l chemați. Cât am plătit la firma aceea? Cât am dat la dirigintele de șantier? 

 N-are rost să venim. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Cât valorează tot proiectul? 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Votăm ceva ce nu-i legal. După ce au socotit că e eligibil sau nu? 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Garajul nu poți face dacă nu ai schița. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Dosarul a fost predat deja.  

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

AFIR-ul va deconta numai parțial partea de centură . 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Proiectantul trebuia să știe cantitățile, țiglele etc. 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Orice modificare trebuia aprobată. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Conform notificarii AFIR lucrarea nu corespunde cu proiectul , lungimea biroului este 502 cm în loc de 

596,5 cm , nu s-a respectat tipul de fereastră velux și dimensiunile, nu s-a respectat înălțimea interioară 

2,4 m în loc de 3,63 m , treptele sunt cu gresie în loc de lemn etc...Trebuie să măsurăm punctele 

exterioare. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Executantul trebuie să lucreze in baza proiectului. Eu am fost consilier când a venit și a măsurat dupa 

vechea clădire. La un proiect European dacă nu lucrezi bine poate să vină și să ia banii înapoi. 

 

d-l Nagy Istvan Robert- preşedinte de şedinţă 

Daca nu facem nimic pierdem toți banii. Primarul a întrebat cum să fie bine. A fost și constructorul cu 

toată gașca la Satu Mare. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Țin minte că am zis la fostul domn primar să aibă grijă pentru că am văzut că constructorul refolosește 

grinzile vechi , ori nu cred că acest lucru e normal la un proiect European. Deja acolo a început 

problema. 

 

 



d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Trebuie sa fie totul corect.Proiectantul trebuia sa știe tot. 

 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

S-au legat de înălțimi.Mâine vine proiectantul Czirjak și va reface proiectul.  

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Așa va fi si cu canalizarea. Toate capacele sunt răsturnate. Nu va funcționa niciodată. 

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Să aducem constructorul , să mergem noi la director , să facem ceva. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Proiectul nou nu ne va costa nimic.Trebuie să prelungim scrisoarea de garanție bancară. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Sigur că vom prelungi ,nu avem ce face . 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Se leagă de orice să nu ne dea banii.Lucrarea este prefinanțată. Totul a fost aprobat. Putem să le dăm în 

judecată. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Și eu am accesat un proiect European, am obtinut 170.000 Euro cu condiția să am 5 angajati in 

permanent. Am dat seama că nu îmi e rentabil plus monitorizarea 5 ani. Eu vreau sa fiu partner , vreau 

sa fac ceva pentru comuna noastra. 

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Cine va construi after-school-ul? 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Cine va castiga licitatia. 

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Cine a construit aceasta cladire ? 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Nu stiu.Eu nu am fost aici.Dirigintele de șantier va răspunde pentru tot. 

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Daca eu fac 5 perechi de pantofi de proastă calitate mă va plăti cineva? 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Acuma va trebui sa votăm prelungirea scrisorii de garantie bancara dar problema va fi dacă va trebui să 

dăm banii inapoi . 

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Xine a semnat din cadrul Primăriei trebuie tras la răspundere. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Nu poți să ai pretenția de la un primar să se priceapă la toate. De aceea exista diriginte de șantier că el 

este specialistul. 

 



d-na Gombos Brigitta- consilier local 

De ce a plătit pe dirigintele de șantier. 

 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Chemăm pe dirigintele de șantier când doriti. Dirigintele de șantier de la tabăra de tineret a venit la mine 

cu o factura de 70.000 lei . I-am spus că nu plătesc nimic până nu vom verifica. 

 

d-l Nagy Istvan Robert – consilier local               

Cine este pentru?  9 Împotrivă?0 Abţineri? 1 

 

DIVERSE 

 

d-l Drugas Marius – consilier local 

Acesta cu oile intra la vaci. Aceea cu vaci au inchiriat de la comuna 60 de ha teren ,oricum nu au vaci cu 

care sa acopere suprafața. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Copii nu au voie sa intre pe intrarea principala. D-na directoare nu ar trebui să permită accesul copiilor 

prin poarta mare pentru că există pericol de accidentare. Știți care e motivul pentru care nu pot intra 

copii în școală prin poarta principală? Se uzează treptele. 

 

d-l Nagy Istvan Robert – consilier local   

La ora 12 deschide si poarta principala pentru copii , dimineața nu are personal. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Veți vedea că se va întampla o nenorocire.Copii sunt neatenți . 

 

d-l Drugas Marius – consilier local 

Ceva nu este în regulă cu încalzirea de la școala din Susturogiu. Un tanti mai în vârstă face foc. Voi 

merge eu sa verific să fie in regulă. 

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Stația noastră de autobuz din Tăutelec nu este eficient. Se plouă din toate părțile. Vine frigul  , se 

intunecă repede. 

 

d-na Szabo Kinga –consilier local 

Mi s-a spus ca mormântul lui Miko Lajos este în mizerie , toți acolo depozitează coroanele.  

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

D-na secretar puteți să-mi spuneți când am votat hotărârea cu zilierii? 

   

d-na  Sabău Mercedes - secretar al comunei 

D-na consilier doar dumneavoastră ați propus. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Dar cine a votat? Cine a lucrat aici ca si zilier ? Cât? 

 

d-na  Sabău Mercedes - secretar al comunei 

Toți consilierii au fost de acord să adoptăm o hotărâre în acest sens. Chiar  dumneavoastră ați afirmat că 

ar fi trebuit să avem o hotărâre despre zilieri. Despre zilierii vă vor da relații d-l Primar si Viceprimar. 

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Cum stăm cu Cantonul silvic? 



 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Nu stăm nicicum. Inginerul lucrează la schița. 

 

 

d-na  Sabău Mercedes - secretar al comunei 

Conform sentinței vom deveni proprietari dacă achităm suma de 75.000 lei. În cel mai nefericit caz nu 

vom obține ceva ce niciodată nu a fost a noastră. Căminul a fost construit in timpul comunismului. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Figurează pe comuna Cetariu. 

 

d-na  Sabău Mercedes - secretar al comunei 

D-na consilier , a fost notat în cartea  funciara   existența  clădirii  cantonului silvic  ,  nu a fost specificat 

proprietarul .  

 

d-l Nagy Istvan Robert- preşedinte de şedinţă        

  Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru 

prezenţă. 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

  Nagy Istvan Robert                 Secretar 

      Jr. Sabău Mercedes  


